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گروه سیاســی: وزیر کشــور، پس از مواضع جدید 
مولوی عبدالحمید امام جمعه اهل ســنت زاهدان درباره 
حــوادث اخیر این شــهر، دیروز جمعه بــا او دیدار کرد؛ 
دیداری که به جز دو جمله کوتاه، خبری از آن درز نکرده 
اســت. اما واقعا در زاهدان چه گذشــته، چه تعداد کشته 

شده اند و مولوی عبدالحمید چه گفته است؟  
احمد وحیدی وزیر کشور پس از دستور روز پنجشنبه 
ابراهیم رئیســی برای بررسی حوادث زاهدان، به سیستان 
و بلوچستان رفت و شامگاه پنجشنبه در زاهدان در دیدار 
با مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان با اشاره 
به حوادث اخیر شــهر زاهدان، گفت: سوال اینجاست که 
اغتشاشــگران چرا اموال و مغازه های مردم را آتش زدند 
و چــرا به آمبولانس ها حمله می کنیــد. اگر حوادث اخیر 
برنامه ریزی شده نیست، چرا دوربین ها را زده اند، دشمن 
برای رسیدن به اهداف خود از هیچ چیز فروگذار نمی کند.
وی با تاکید بر اینکه مسئولیت ما ایجاد و حفظ آرامش 
مردم است، افزود: دشمنان دلشان به حال بلوچ، سیستانی 
شــیعه و سنی نسوخته است. وزیر کشور با تاکید بر نقش 
آفرینی ســازنده علما، بــزرگان، ســران طوایف و ریش 
ســفیدان، تصریح کرد: در این شرایط، بزرگان و نخبگان 

جامعه باید مثل همیشه روشنگری کنند.
از دیدار وزیر کشــور با مولوی عبدالحمید امام جمعه 
مسجد مکی اهل ســنت زاهدان خبری منتشر نشده جز 
این که  وحیدی در این دیــدار بر ضرورت حفظ آرامش 
و بررســی دقیق وقایــع روز جمعه هفته گذشــته تاکید 
کرد و گفت: ما خــود مطالبه گر خون جانباختگان بیگناه 
این حادثه هســتیم. این دیدار از این جهت حایز اهمیت 
اســت که مولوی عبدالحمید بر خلاف انتخابات دوره های 
گذشته ریاست جمهوری که همواره اهل سنت سیستان 
و بلوچســتان را به رای به کاندیدای اصلاح طلب دعوت 
می کرد این بار از ابراهیم رئیســی حمایت کرده بود و این 
حمایت نقش مهمی در افزایش آرای رئیسی در سیستان 
و بلوچستان داشت. به همین دلیل در پی حوادث زاهدان، 
شــاید او انتظار کمک و حمایت بیشتری از دولت رئیسی 

داشت.
در پی حادثه ای که روز جمعه گذشــته )هشتم مهر( 
در زاهــدان رخ داد و روایات مختلفی درباره آن منتشــر 
شــد، تعدادی کشته شــدند که آمار ضد و نقیضی درباره 

آن اعلام شــد. فقدان آمار رســمی و دقیق، باز هم فضا 
را برای شــایعه پراکنی فراهم کرده؛موضوعی که به سود 
منافع ملی نیست. ماجرا از آنجا آغاز شد که عده ای برای 
اعتــراض به تعرض یک فرمانده انتظامی به دختر نوجوان 
15 ســاله ای در چابهار که مظنون به قتل شناخته شده 
بود، به  ســمت کلانتری 16 زاهدان در نزدیکی مســجد 
مکــی رفتند و در آنجا با پرتاب ســنگ، اعتراض خود را 
نشان دادند. از اینجا به بعد دو روایت متفاوت وجود دارد. 
روایت رسمی از تعرض معترضان و اخلالگران به کلانتری 
و پرتاب مواد آتــش زا به درون محوطه کلانتری حکایت 
دارد و روایتــی دیگر، تیرانــدازی ماموران در کلانتری به 
ســمت معترضان را بازگو می کند. مسئولان اعلام کردند 
جیش العدل مســئولیت حادثه تروریســتی زاهدان را بر 
عهده گرفته اما مولوی عبدالحمید این موضوع را تکذیب 

کرد. 
 خبرگزاری تســنیم شمار شهدای ســپاه و بسیج در 
ارتباط با اعتراضات زاهدان را پنج نفر اعلام کرد: ســردار 
ســید حمیدرضا هاشــمی )معاون اطلاعات سپاه سلمان 
استان سیستان و بلوچستان(، محمد امین آذر شکر،سعید 
برهان زهی ریگی، محمد امین عارفی و علی بیک اسامی 

این افراد بود. اما در مورد تعداد قربانیان دیگر، آمار ضد و 
نقیضی ارائه شــده است. عصر روز حادثه، حسین مدرس 
خیابانی اســتاندار سیستان و بلوچستان تعداد تلفات این 
حادثه را 1۹ کشــته و ۲۰ مجروح اعلام کرد و افزود که 
تعــدادی از این آمار مربوط به شــهدای نیروهای نظامی 
کشورمان است. اما طبق آماری که برخی منابع محلی در 
روزهای بعد اعلام کردند و البته از ســوی مقامات رسمی 
تایید نشــد، تعداد قربانیان این حادثه تا چهل نفر و بعضا 
بیشتر ذکر شده بود. گفته می شود»کمپین فعالین بلوچ« 

نام ۴1 نفر از کشته شدگان را منتشر کرده است.
ایســنا دربــاره روز حادثــه بــه اعترافــات یکــی از 
بازداشت شــدگان پرداخت. به گزارش ایسنا، عبد الرحیم 
گرگیــج به عنوان یکی از افــراد درگیر در حوادث زاهدان 
پس از دســتگیری می گوید: بعد از نماز جمعه دیدیم به 
دلیل تجاوز به یک دختر شــلوغ شــد و مردم به ســمت 
پاسگاه ســنگ می زدند. وی می گوید مسلح نبودم، اما در 
مســیر ســه نفر در پژو۴۰5 با اعلام اینکه دارند مردم را 
می کُشند، اســلحه میان مردم توزیع می کردند. وی ادامه 
می دهد تحت تأثیر جو اسلحه را پذیرفته و اصلا به عواقب 
آن فکر نکرده و در نهایت از مردم می خواهد به شــایعات 

توجه نکنند.
ساعاتی پس از حادثه زاهدان، مولوی عبدالحمید، امام 
جمعه مســجد مکی زاهــدان در پیامی ویدئویی گفت: از 
مردم استان سیستان و بلوچستان می خواهم به شایعاتی 
که در ســطح شــهر در حال چرخش است گوش ندهند. 
شیعه و سنی در کنار هم سال هاست که در استان زندگی 
می کننــد و وقایع رخــداده امروز دســت عوامل نفوذی 

دشمن بوده است. 
امــا در روزهای بعد، شــاید به دلیل ایــن که مولوی 
عبدالحمید، نســبت به روند پیگیری موضوع ناراحت بود، 
در پیامی جدید حادثه زاهدان را »فاجعه« و »ظلم بزرگ 
بی ســابقه« خواند و گفت لباس  شــخصی ها به سمت سر 
و قلب مردمی که در حال بازگشــت بــه خانه های خود 
بودند و ســلاحی نداشــتند تیراندازی کردنــد. او افزود: 
»طبق گزارش هایی که به ما رســیده نیروهای یگان ویژه  
ظاهرا از قبل در کلانتری مذکور مســتقر شده بودند.« او 
از پرتاب گاز اشــک آور به داخل مجلس انتقاد کرده آن 
هــم درحالیکه به گفته او هیچ کــدام از افراد داخل مصلا 
هیچ گونه شــعاری نداده بودند. او همچنین گفته: »افراد 
مسلح لباس شخصی که روی پشت بام منازل مستقر شده 
بودند نیز به سمت مردمی که در حال بازگشت به منازل 
خــود بوده اند تیراندازی می کنند و نکتۀ قابل توجه اینکه 
اکثر این تیرها به سر و قلب نمازگزاران شلیک شده است 
که معلوم می شود این کار توسط تک تیراندازها انجام شده 

است.«
وی همچنین در نشست علما، سران طوایف، معتمدین 
و مجمــع نمایندگان این اســتان گفت: بیانیه شــورای 
تامین اســتان که بعد از حادثه منتشر شد، نمک بر زخم 
مردم پاشــید، چون مردم را به گروهک های تجزیه طلب 
منتســب کردند. در این حادثه، نــه »جیش العدل« و نه 
هیچ گروهک دیگــری نقش نداشــته اند. وی افزود: بعد 
از اینکه مردم زاهدان خون های ریخته شــده را مشــاهده 
کرده اند، در بعضی محله های شهر درگیری هایی رخ داده 
و شاید برخی سلاح هم داشته اند، اما در اتفاق اولیه  مقابل 
کلانتــری، هیچ کدام از مردم مســلح نبوده  و به ســمت 

مأمورین تیراندازی نشده است.
حالا باید منتظر موضع جدید مولوی عبدالحمید پس 

از دیدار وزیر کشور با او باشیم. 

عدم ارائه آمار رسمی، یک هفته پس از حادثه زاهدان

دیدار وزیر کشور با مولوی عبدالحمید پس از مواضع جدید او

گروه سیاسی - محمدحسین روانبخش: 
»فرزنــدان 5۴۰۰ نفــر از مســئولان دولت در 
خارج از کشــور هستند. مســئولان ما حقوق و 
درآمد جمهوری اســلامی را دوست دارند ولی 
تابعیت کشــورهای خارجی را می خواهند؛ اگر 
آمریکا دشمن است فرزندان مسئولین آنجا چه 
می کنند؟« این ســخنان هاجر چنارانی نماینده 
نیشابور در مجلس حرف دل بسیاری از مردمی 
اســت که این روزها با تعجب به فاصله عجیب 
بین شعارها و عملکرد مسئولان و مدیران کشور 
نگاه می کنند. کســانی که گاه و بیگاه مردم را 
دعوت بــه صبر، تحمل فشــارهای اقتصادی و 
درک شرایط حساس کنونی می کنند؛ اما حاضر 
نیستند که فرزندان خود را در این شرایط نگاه 
دارند و اتفاقا به کشورهایی می فرستند که آن را 

دشمن می دانند! 
با آماری که این نماینده مجلس داده اســت 
معلوم اســت که این موضوع عمومیت داشته و 
مربوط به افراد معدودی در دایره مسئولان کشور 
نیست. اگر زمانی رسانه های اصولگرای فقط به 
حضور فرزند معصومه ابتکار توجه داشتند یا اگر 
بنا به شــنیده ها حضور فرزند علی لاریجانی در 
کشــورهای متخاصم عامل رد صلاحیت او در 
انتخابات ریاســت جمهوری شد، باید گفت که 
حضور 5۴۰۰ آقازاده در کشــورهایی که عموما 
مجموعه اســتکبار جهانی دانســته می شود به 
معنای این اســت که اگر مسئولی پیدا شود که 
فرزندش خارج از کشــور نباشــد باید او را جزو 

استثناها بدانیم! 
جالب اینجاســت که در ماه های اخیر چند 
خبر مرتبط با این موضوع در فضای رســانه ای 
و مجازی باعث توجه بیش از پیش مردم به این 
موضوع شــده اســت. اولین مورد با یک توئیت 
تبلیغاتی از سوی دبیر شورای اطلاع رسانی دولت 
در اواسط شــهریور ماه آغاز شد. گویا ماموریت 
برای مانور روی »گشت ارشــاد مدیران« یکی 

از شــعارهای معطل مانده رئیسی باعث شد که 
وی اعلام کند: »اخیــرا فرزند یک معاون وزیر 
برای ادامه تحصیل در یک کشــور خارجی ویزا 
گرفتــه بود و قصد خروج داشــت که به محض 
اطلاع رئیس جمهور دستور صادر شد: اگر فرزند 
رفت، پدر هم برود! گذشت آن دوران که افتخار 
مقامات عالی دولت، اقامت فرزندانشان در خارج 
از کشــور باشد. مســئولان مراقب گشت ارشاد 

باشند.«
اما این ادعــای تبلیغاتی آنطور که دولتی ها 
تصور می کردند جواب نداد! بلافاصله بعد از این 
ادعا، اعلام شد فرزند انسیه خزعلی معاون امور 
زنان و خانواده ریاســت جمهوری به کانادا رفته 
است! این موضوع قابل تکذیب نبود و توضیحاتی 
که داده شد، نشــان داد که کاملا درست است. 
انســیه خزعلی و همســرش ســعی کردند با 
توضیحاتشان این موضوع را توجیه کنند اما هر 
توضیحی به بدتر شدن شرایط برای آنها منجر 

شد. 
انسیه خزعلی در رشــته توئیتی آن را تائید 
کند امــا موضوع ســفر پســرش را » تقویت 
فعالیت هــای دانــش بنیان« عنــوان کند. وی 
نوشت: »گذشــت آن دوران که مسئولانی مثل 
کوه پشت فرزندان خویش می ایستادند و صراحتا 
از مهاجرت و زندگی آنها در خارج از کشور دفاع 
می کردنــد. اما امروز... برخی بــا ذوق زدگی از 
مهاجرت فرزند اینجانب گفتند؛ درحالی که سفر 
موقت کاری ایشــان جهت توسعه و پشتیبانی 
مجموعه دانش بنیانی است که در ایران با تعداد 
زیادی از دانشــجویان کامپیوتر فعال اســت و 
خوشــبختانه این پروژه کاری رو به اتمام بوده و 

وی در ماه های آینده به کشور باز میگردد. اگرچه 
ایشان متاهل و مســتقل است ولی هرگز قصد 
مهاجرت نداشته اند. بی شک... بسترسازی برای 
تقویت فعالیت های دانش بنیان جاری در کشور، 
برخاســته از تعلق به وطن و مسئولیت پذیری 
اســت. اعضــای دولــت مردمــی و انقلابی به 
آرمان های انقلاب و سیاســت های دولت وفادار 

بوده و خواهند بود.«
ســوء اســتفاده از شعار ســال برای توجیه 
مسافرت یا مهاجرت فرزند معاون رئیس جمهور 
به کانادا، از طرفی سوژه طنزهای بسیار شد و از 
طرف دیگر این انتقاد را به دولتی ها وارد ساخت 
که آنها مسائل مربوط به خود را به راحتی توجیه 
می کنند اما برای بعضی از افراد قوانین سفت و 
سختی می گذارند تا از آن بهره برداری تبلیغاتی 
کنند. مگر معاون وزیری که برای پســرش ویزا 
می ساخته، نمی توانسته بگوید که سفرش داشن 
بنیانی است؟ و آیا رئیس جمهور از او پرسیده که 
چرا پسرت می خواهد سفر کند؟! دستور مطلق 
رئیســی طبیعتا باید شامل حال انسیه خزعلی 

معاون خودش هم بشود!
عباس عبدی فعال سیاسی اصلاح طلب در 
واکنش به ســخنان انسیه خزعلی در باره علت 
مهاجرت فرزندش نوشت: چرا برخی انتظار دارند 
که ادعاهای آنان در مورد خود و خانواده هایشان 
را مــردم باید باور کننــد؟ در حالی که تجربه 
قبلی خلاف صداقت را نشان داده.به علاوه چرا 
خودشان ادعاهای فرزندانشــان را می پذیرند؟ 
در حالی فرزنــدان می دانند در فضای ریاکاری 
والدینشان طاقت شنیدن حرف درست را ندارند.
رحمت اله بیگدلی، فعال سیاسی اصلاح طلب 

نوشــت: »من اگر جای آقای رئیسی بودم خانم 
خزعلی را نه به خاطر اقامت پســرش در کانادا، 
بلکه به خاطر این نوع سوء اســتفاده سخیف از 

نامگذاری سال عزل می کردم!«
محمدرضــا مهاجر، فعال رســانه ای هم در 
واکنش خود به این خبر، عنوان کرد: »استاندارد 
دوگانه می تواند هواداران صادق دولت_انقلابی 
را روشــن کند که این دولت چه قدر تزویر دارد! 
اینکه فرزند معاون رئیــس جمهور در خارج از 
ایــران زندگی کند خیلی چیز مهمی نیســت، 
ولی اینکه تزویر می کنند و برای مردم نســخه 
وطن دوستی و انقلابی گری می پیچند و خود آن 

کار دیگر می کنند زشت است!«
عبدالرضا داوری از نزدیکان ســابق محمود 
احمدی نژاد در توئیتی در توصیف این وضعیت 
نوشت: »ضربه ای که خارج نشینی فرزند انسیه 
خزعلی بــه پروژه تبلیغاتی ســتاد دســتاورد 
ســازی دولت زد، احتمالا بمب اتم به ناکازاکی 
و هیروشــیما نزده بود. وقتــی رئیس جمهور 
چشمش را بر خارج نشینی فرزند معاونش بسته، 
اما برای معاون یکی از وزرا که هنوز فرزندش به 

خارج هم نرفته، خط و نشان می کشد!«
جالب تر اینجــا بود که مهدی خزعلی برادر 
انسیه خزعلی خبر داد که نه تنها فرزند انیسه، 
کــه دو فرزند کبری خزعلی هــم مقیم آمریکا 
هستند! برخلاف انسیه خزعلی که سعی کرد با 
توضیحاتش ماجرای حضور پسرش در خارج از 
کشور را توجیه کند، کبری خزعلی ترجیح داد 
که چیزی نگوید. شاید تجربه ناموفق خواهر او را 
به انتخاب این تاکتیک کشاند و شاید هم حرفی 
برای دفاع نداشته است. هر چه هست، موضوع 

اصلی این است که این دو خواهر بر جایگاه خود 
محکم تکیه زده اند و نه به خاطر این افشاگری 
استعفا داده اند و نه کسی حتی خیال برکناری 
آنها به سرش زده است. انگار نه انگار که ابراهیم 

رئیسی دستوری در این زمینه داده بود! 
داســتان اما به خواهران خزعلی ختم نشد. 
اعلام معرفی زاهدی وفا سرپرســت ســه ماهه 
وزارت کار و رفــاه اجتماعــی به عنــوان وزیر 
پیشنهادی دولت به مجلس یکبار دیگر موضوعی 
مشابه خواهران خزعلی شکل داد. اما یک عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس ضمن رد ادعای 
طرح شــده در فضای مجازی درباره دوتابعیتی 
بودن فرزندان وزیر پیشــنهادی کار در توضیح 
این مطلب گفت: در این موضوع، من از شخص 
آقای زاهدی وفا سوال کردم، وی توضیح داد که 
هرچند همزمان با دوران تحصیلش در کانادا به 
عنوان دانشجوی بورسیه وزارت علوم و اقامت در 
آن کشور فرزندان ایشان نیز در آن زمان متولد 
شده اند، اما ایشان هیچ اقدامی برای اخذ تابعیت 
برای آنها نکرده اســت و ایــن فرزندان هیچگاه 
کد تامین اجتماعی کشــور کانادا را نداشــته و 
در کانــادا نیز اقامت ندارند و حتی پس از پایان 
دوران تحصیل پدر و بازگشت به ایران هیچ سفر 

خارجی بجز عتبات عالیات نداشته اند.
زاهــدی وفا این توضیحات را در مجلس هم 
داد اما نتوانست رای اعتماد مجلس را جلب کند 
و وزیر نشــد. اگر توضیحات زاهدی وفا درست 
باشــد تا به جال فقط نام 3 نفر از 5۴۰۰ آقازاده 
خارج از کشور مشخص شده است و البته هیچ 
اتفاقی هم نیفتاده اســت. والدیــن آنها محکم 
به مسئولیت خود چســبیده اند، همچنان که 
بقیه چنین می کند اما ســوال ها در ذهن مردم 
تمامی ندارد، ســوال هایی که یکی از آنها همان 
اســت که چنارانی در مجلــس مطرح کرد: اگر 
آمریکا دشمن است فرزندان مسئولین آنجا چه 

می کنند؟

حملات بی سابقه پاول دوروف مالک تلگرام به واتساپ 
یکی از اخبار پر بازتاب رســانه های ایرانی بود که معاونت 
سیاســی در بخش های خبری هم به آن پرداخت و برایش 

بسته خبری ویژه تولید کرد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، شاید این جدی ترین 
حملــه مالک روس تبار تلگرام به اپلیکیشــن رقیب یعنی 
واتســاپ بود. او تاکید کرد که سال هاست واتساپ خود را 
آپدیت می کند اما حفره های امنیتی بسیاری دارد که سبب 
می شود به ســرعت اطلاعات شما به سرقت برود. من این 
حرف را بیش از ده ســال است که می گویم و جف بزوس 
هم از ســال ۲۰۲۰ به گفته هایم پی برد. همین حالا این 
ابزار جاسوسی را از روی گوشی های تان پاک کنید ، مهم 

نیست چه پیام رسانی نصب می کنید!«

این جمله در شــرایطی که واتســاپ در ایران با حکم 
مراجــع امنیتی به دلیل نقــش در حوادث تلخ اخیر نقش 
داشته از نزدیک به 3 هفته قبل فیلتر شده و حالا بسیاری 
از طرفداران طرح صیانت و البته بسیاری از منتقدان فضای 
مجازی رها شده اصرار داردند این پلتفرم های فیلتر شده، 
فیلترینگ شــان دائمی شود، صدا و ســیما و بسیاری از 

رسانه ها این خبر را پوشش پررنگ دادند.
اینکه مهر تائیدی کارشناســی اتفاق زده شــده بر یک 

تصمیم دارای منتقدان بسیار.
این نگاه به خبر البته به دلایل فنی، طرفداران بسیاری 
دارد و واتساپ نسبت به رقبای پر کاربر خود ضعیف ترین 
سیســتم امنیتی را دارد اما مشــکل اقلا برای طرفداران 
فیلترینگ دائمی واتســاپ ، افزایش چشــمگیر مخاطبان 

تلگرام است. اپلیکیشــنی که قابلیت های امنیتی بسیاری 
دارد و در اتفاقات ســال 88 فیلتر شــد اما همچنان با ۴5 
میلیون کاربر، پرمخاطب ترین پیام رسان نزد ایرانی هاست 
. البته این میزان به رغم فیلترینگ است و با وجود سخت 
ترین فیلترینگ اعمال شــده تاکنون، بــاز هم تلگرام در 
روزهای اخیر مرجع اصلی ارتباطی در ایران بوده و توانسته 
حتی به ســادگی اینترنت ملی را هم با سرورهای مجازی 

دور بزند!
اگرچــه در روزهــای اخیر بــه رغم همــه هزینه های 
فیلترینگ و محدودســازی، وزارت ارتباطات از ادامه این 
طرح تا زمان اعلام شــورای امنیت کشور سخن گفته و بر 
راه اندازی سیکل بهره جویی از شبکه پیام رسان های دولتی 
خبر داده است اما وزیر ارتباطات قابلیت عای فعلی شبکه 

ملی را 5۰ درصد اعلام کرده و. گفته تا پایان سال احتمالا 
به 6۰ درصد خواهیم رســید. در این شرایط و درحالی که 
زندگی مردم به این شبکه های ارتباط مجازی گره خورده 
است ،هنوز هیچ یک از پیام رسان های داخلی حتی فاصله 
ای معنا دار و قابــل رقابت و مزیتی برای برتری در دانلود 
نســبت به تلگرام ندارند و این اتفاق می تواند همچنان بر 

میزان کاربران تلگرام بیفزاید!

سوال بی جوابی که حاصل حضور فرزندان ۵۴۰۰ نفر از مسئولان دولت در خارج از کشور است

فرزندان مسئولان در کشور دشمن چه می کنند؟ 

استقبال ویژه صدا و سیما از حمله مالک تلگرام به واتساپ!

آزادی 13  دانشجوی بازداشتی دانشگاه شریف 
دانشــگاه صنعتی شــریف در کانال تلگرامی خود اعلام کرد: با پیگیری های 
مسئولین دانشــگاه، 13 تن از دانشجوهای بازداشت شده شامگاه پنج شنبه 1۴ 

مهرماه به خانه/ خوابگاه بازگشتند.

دیدار مسئولان وزارت علوم و دانشگاه شریف با رئیسی
رئیس جمهور در نشستی با حضور وزیر علوم تحقیقات و فناوری و جمعی از 
مسئولان دانشگاه شریف به بررسی ابعاد حوادث هفته جاری در دانشگاه شریف 
پرداخت. در این نشست که پنجشنبه در دفتر رئیس جمهور برگزار شد، مسئولان 
دانشگاه شریف، به ارائه گزارشی از حوادث پیش آمده در این دانشگاه پرداختند.

رئیس جمهور با اشاره به حرمت دانشگاه و محیط علم و آرمانخواهی، تصریح 
کرد : هیچ شخصی مجاز به شکستن حرمت این فضای مقدس نیست و همه از 
مسئولان تا اساتید و دانشجویان مکلفند برای حفظ تقدس و حرمت این محیط 
تلاش کنند. رئیسی با اشاره به اینکه دانشگاه شریف، جزو نمادها و پیشران های 
علم و پیشرفت کشور است، گفت: نباید اجازه داد قداست علمی و اخلاقی و اعتبار 
و خوش نامی جامعه نخبگی این دانشــگاه با برخی رفتارهای تحمیلی از بیرون 
دانشگاه مخدوش شود. مطمئن هستیم شریفی ها اجازه نمی دهند که بدخواهان 
و منافقین، شــرافت این دانشگاه را مخدوش کنند و قطعا شریف با شرافت باقی 
خواهد ماند. رئیس جمهور افزود: امریکا، منافقین و ســایر دشمنان کشور تلاش 
کردند در ظرف دانشــگاه شریف اهداف ضد ایرانی و ضد انقلابی خود را پیگیری 
کنند اما آگاهی اســاتید و دانشجویان نجیب این دانشگاه مانع از آن می شود که 
این تلاش ها به حساب دانشگاه شریف گذاشته شود. رئیس جمهور در این جلسه 
گفت: معتقدم ســازوکارهای داخل دانشــگاه برای تأمین نظم و امنیت دانشگاه 
کفایت لازم را دارد و همگان باید به رعایت حریم دانشــگاه پایبند باشند. رئیس 
جمهور در پایان این جلسه، با توجه به گزارش های ارائه شده در خصوص وقایع 
اخیر، نهادهای مســئول را مامور کرد با محوریت وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
ضمن پیگیری موضوع، اقدامات لازم برای رفع موانع و تسهیل انجام فعالیتهای 

آموزشی و پژوهشی این دانشگاه را بعمل آورد.

عضو مجلس خبرگان: 
مطالبه این نوجوانان، برهنگی زن و شهوترانی است 

آیت الله دولابی نماینده زنجان در مجلس خبرگان رهبری شامگاه پنجشنبه 
در جلسه تفسیر قرآن گفت: در انگلستان بیش از 1۰ هزار نفر هستند که قبول 
کرده اند حیوان هستند و به گردن آن ها قلاده آویزان می کنند. به غیر از این موارد 
بســیاری از نفرات در دنیا ظاهراً انسان هستند ولی خوی حیوانی و وحشی گری 
دارند. این گرگ های ظاهراً انسان گاهاً صدها هزار نفر را به کام مرگ کشاندند. در 
همســایگی ما ؛ داعشی را ساختند که ذات حیوانی داشت و چقدر جنایت انجام 
دادند. عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه دشــمنان برای اینکه ایران را 
مثل خودشان حیوان کند به دنبال تغییر سبک زندگی ایرانیان هستند و خواهان 
ترویج برهنگی در جامعه هستند، گفت: بر همگان روشن شد که هدف دشمنان 
در روزهای اخیر به خطر مسئله فوت خانم مهسا امینی نبود؛ در افغانستان ده ها 
خانم کشته شدند چرا برای آمریکایی ها مهم نبود؟ دولابی تشریح کرد: متأسفانه 
به خاطر همین فتنه ها، عده ای از هموطنانمان را از دســت دادیم و یقین بدانید 
مقصر اصلی این حوادث دشــمنان خارجی ماست، البته مقصر این حوادث فقط 
دشمنان خارجی نیستند. خیلی از کسانی که در این اغتشاشات دستگیر شدند 
نوجوانان هستند و این ها تربیت یافته سال های اخیر کشور هستند. به نظر شما 
چرا این نفرات به یک بسیجی حمله می کنند و یا یک مسجد را آتش می زنند؟ 
وی گفت: این نفرات تحت تأثیر فضای مجازی قرار گرفتند و مقصر این موضوع 
کسانی هستند که می توانستند در سال های گذشته فضای مجازی را کنترل کنند 
ولی نکردند.  این نوجوانان در این فضای مسموم مجازی تربیت یافتند و مشخص 
است که این نفرات تحت تأثیر فضای مجازی بانک و قرآن و مسجد آتش خواهد 
زد. مشخص اســت که مطالبه این نوجوانان چیست. مطالبه این نفرات حیوانی 
است. مطالبه برهنگی زن و شهوت رانی در جامعه که مطالبه انسانی نیست. باید 
بررسی کنیم که چه شده است که این نفرات به این مطالبه دست پیدا می کنند. 

مسئولان کشور باید به موازین حجاب و عفاف و ازدواج اهمیت بدهند.

علم الهدی: 
ترویج بی حجابی موجب فساد می شود

امام جمعه مشــهد گفت: اگر بی حجابی رایج شد، در نتیجه بی حجابی، فساد 
اخلاقی، گرایش های جنســی و آزادی های ولنگار و شــیطانی باعث می شود تا 
جوانی که باید مجاهد، ایثارگر و در مســیر اسلام باشد، تبدیل به یک انسان بی 
بند و بار شود. بی حجابی جریانی است که دشمن آن را شناخته، از صدسال قبل 
تاکنون بر آن برنامه ریزی کرده و هر جا خواســته در برابر اسلام قد علم کند، از 
بی حجابی و ترویج فســاد استفاده کرده تا نظام اسلام را در یک نقطه عالم کمر 
بشکند. سید احمد علم الهدی در خطبه سیاسی نماز جمعه این هفته گفت: اگر 
مردم اسلام نداشته باشند، دیگر ارتباط و تعلق خاطری هم به این نظام نخواهند 
داشت. دشــمنی که زمانی بی حجابی اجباری در جامعه ما ایجاد کرد و با تکیه 
بر قداره کشــی رضاخان بی سواد، بی حجابی را بر این مردم تحمیل کرد تا سفره 
اسلام را از زیر پای آنان جمع کند اما از زمان پیروزی انقلاب تاکنون در هر فتنه، 
مفتضحانه شکســت خورده و در کل عالم هم رسوا شده است، اکنون پس از این 
سال ها دوباره به توطئه 85 سال قبل خود متوسل شده تا با فتنه، بی حجابی را به 

این مردم تحمیل کند و سپس اسلام از این کشور ریشه کن شود.

قید فوریت مجلس برای افزایش حقوق کارکنان 
دولت و بازنشستگان

محمد حســن آصفری نایب رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس شــورای اسلامی در صفحه شــخصی خود در توئیتر، نوشت: افزایش 
حقوق  کارکنان دولت و  بازنشستگان کشــوری و لشگری در دستورکار مجلس 
شــورای اسلامی قراردارد. ان شــالله هفته آینده در صحن علنی مجلس درقالب 
لایحه دو  فوریتی دولت مطرح خواهد شــد. این افزایش بخشــی از دغدغه های 
معیشــتی کارمندان و بازنشستگان کشوری و لشــگری راحل خواهد کرد.« به 
گزارش ایسنا،بررسی لایحه دو فوریتی متناســب سازی حقوق کارکنان دولت 
در دستور کار هفته جاری کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی نیز 
قرار داشــته و پس از تصویب دو فوریت بررسی این لایحه در صحن مجلس این 

کمیسیون تخصصی بررسی های کارشناسی را آغاز خواهد کرد.

خطیب جمعه تهران:
 دشمن می خواست از دانشگاه شریف انتقام بگیرد 

چون هیات فاطمیه دارند
حجت الاسلام و المسلمین صدیقی گفت: آنها خواستند از دانشگاه شریف انتقام 
بگیرند؛ چراکه دانشــگاه شریف یک هیات فاطمه زهرا)س( دارد که گاهی شصت 
هزار مستمع دارد. اساتیدی در این دانشگاه هستند که در کنار دانشجویان هیاتی 
ما حضور دارند و در بعد علمی و فرهنگی کار کردند ... چندنفری از  ورزشــکاران 
و هنرمنــدان اظهاراتی کردند هم مهم نبود. امام جمعه موقت تهران گفت: حادثه 
اخیر که برنامه ریزی شده و توطئه وسیع تدارک دیده شده از جانب استکبار آمریکا 
بــود. همان طور که امام خامنه ای مدظله عالی، گفتند به صراحت می گویم فرمان 
این آشــوب ها و فتنه به دســت رئیس جمهور آمریکا و صهیونیست ها و بعضی از 
کشــورهای وابسته مثل عربستان سعودی اســت. علت این کینه همان است که 
گفتم، اینها ظلمت هستند و با نور نمی سازند. اینها از ایران قوی و مقتدر حذر دارند 
و برایشــان قابل تحمل نیست. وی خاطرنشــان کرد: این که می گویم این حوادث 
برنامه ریزی شده بود به این دلیل است که عده قلیلی در هر شهری راه افتادند و متن 
مردم با آن ها همراهی نکردند. آمادگی این جمع که یک مرتبه نمی شود، گروهی در 
همه شهرها و استان ها با یک سبک مشخص به میدان بیایند. این ها برای چاقوکشی 
و آدم کشی و قرآن سوزی و مسجدسوزی و هر نوع جنایت و قصاوت آموزش دیده 
بودند و آمادگی قبلی داشتند. شخص رئیس جمهور پست و پلید آمریکا و مقامات 
بالای آمریکایی همه بــه صراحت اعلام حمایت کردند و کمک تبلیغاتی کردند و 
کشــورهای اروپایی مثل انگلیس با آن ها همصدا بودند و یکی از مقامات انگلیسی 
این حوادث را به فرو ریختن دیوار برلین تشبیه کردند؛ یعنی همان گونه که آلمان 
شــرقی با فروریختن دیوار از بین رفت، با این اقدامات نظام ایران هم فرو می ریزد. 
این تبلیغات بی بی سی و من و تو و ایران اینترنشنال و شبکه های مجازی به ویژه 
توییتر که فعالیت های شان را 1۰ برابر کردند و فیلتر شکن در اختیار قرار دادند همه 
مصداق این همراهی و هماهنگی بود. در مراحل مختلف در شــهریورماه عواملی از 
کشور فرانسه دستگیر شدند که در مرزهای ایران در کردستان آموزش دیده بودند 
و توانسته بودند ذهن خالی و آدم های احساساتی را با ارایه دو خبر کذب بشورانند 

و این ها را عصبی کنند تا علیه کشور خودشان به صحنه بکشند.

اخبار کوتاه

آیت الله مکارم شــیرازی با اشــاره به حوادث اخیر، سه عامل دشمنان 
خارجی، فضای مجازیِ رها و مشــکلات اقتصادی و معیشــتی مردم را از 
علل اصلی دانســت و افزود: تا زمانی که این عوامل باشد، احتمال آشوب 
وجود دارد، چرا که دشــمنان خارجی همیشــه در پی ضربه زدن به نظام 

اسلامی هستند و مشکلات اقتصادی نیز بهانه به دست آن ها می دهد.
آیت الله مکارم شیرازی در دیدار سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی 
کشــور از تلاش های این نیرو قدردانی کرد و گفــت: نیروی انتظامی به 
خوبی توانسته در برابر ناامنی ها در میدان حضور پیدا کند. آیت الله مکارم 
شیرازی تأکید کرد: باید صف کسانی که به گرانی ها و مشکلات اقتصادی 

اعتراض دارند از صف افراد شرور که در پی آشوب و ناامنی در کشور هستند، جدا گردد. آیت الله مکارم شیرازی به مرگ 
خانم امینی اشــاره کرد و بیان کرد: لازم بود نیروی انتظامی و دیگر نهادهای ذی ربط گزارش جدی و فوری از تحقیقات 

خود ارائه می دادند تا جلوی این بهانه ها گرفته شود.
وی حضور پرشــور مردم در راهپیمایی ها را بیانگر مخالفت آنان با این گونه اغتشاشــات و جریانات دانســت و افزود: 
معاندین نظام و کشور با تحریک احساسات جوانان و تعرض و ایجاد ناامنی، آتش زدن آمبولانس، غارت و تخریب اموال 
و کشتن مردم بی گناه، خودشان را رسوا کردند و چهره ی واقعی آن ها برای مردم آشکار گردید. آیت الله مکارم شیرازی 
با اشاره به مسألۀ حجاب در کشور، اکثریت مردم را پای بند به حجاب و عفاف دانست. وی با تأکید بر شفاف سازی مسائل 

اقتصادی توسط دولت افزودند: دولت باید نسبت به سامان دادن مشکلات اقتصادی و گرانی اقدام جدی نماید.

آیت الله جــوادی آملی در دیدار ســردار اشــتری فرمانده نیروی 
انتظامی تاکید کرد: کشور ما صاحب ریشه و تمدنی افتخار آمیز است 
و مردم کشــور ما نیز مردمی غیور و پاک هســتند و در کشور بزرگان 
و دانشــمندان و مردان بزرگ کم نداریم و شما می بینید که هر وقت 
مردم با انقلاب بودند، عظمت و شــکوهی مانند پیاده روی اربعین رقم 
خورد، اما انتظار این است که جلوی غارت، اختلاس و نجومی بعضی از 
مسئولین گرفته شود تا این نظام آسیب نبیند. آیت الله جوادی آملی در 
دیدار سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی ضمن تبریک آغاز امامت 
حضرت ولی عصــر )ع( از زحمات خالصانه نیروی انتظامی قدردانی و 

برای شــهدای این نیرو علوّ درجه مســئلت نمود. وی در بخش دیگری از سخنان خود ابراز داشت: در اندلس سابق، مردم 
مسلمان بوده و حکمای بزرگ همچون ابن رشد و ابن حزم بودند، آن قدر اسلام در آنجا گسترش داشت که تعداد ستون های 
مسجد جامع قرطبه را نمی توانستند بشمارند، اما طولی نکشید که آن مسجد تبدیل به کلیسا و کلیسا نیز تبدیل به موزه 
شد و هیچ اثری از اسلام در آنجا باقی نماند و این خطر همیشه و در همه عصر و مکان ها وجود دارد! آیت الله جوادی آملی 
بیان داشت: صرف اینکه کسی آدم خوبی باشد به معنای این نیست که مسئول خوبی هم می تواند باشد، عقل و تدبیر لازمه 
مدیریت است که در این صورت مسئولین نه بیراهه می روند و نه راه کسی را می بندند. این مرجع تقلید تأکید کرد: مسئولین 
باید برای بیکاری جوانان، آینده شغلی آنها و معضل حاشیه نشینی شهرها تدبیری بیاندیشند و برای حل مشکلات کشور 

بیش از پیش تلاش کنند! 

آیت الله مکارم شیرازی:

 لازم بود درباره مرگ خانم امینی گزارش جدی و فوری ارائه می شد
آیت الله جوادی آملی: 

جلوی غارت و اختلاس نجومی بعضی از مسئولین گرفته شود 


